
AK ČR 07. 18. 2024 07:23:47

MF DNES: Zablokovaná Praha, anebo spíše zablokovaná mysl?
21. 02. 2024

20. 2. 2024 - Mladá fronta DNES/Hovory z lán(ů) - Zemědělci naštvaní na vládu zablokovali Prahu. S
trochou ironie lze tvrdit, že by větší smysl dávala blokáda moravské metropole, protože odtamtud
většina členů kabinetu pochází. Původní prohlášení organizátorů o tisíci traktorech se nepotvrdila, ale
i tak byla doprava v centru hlavního města na krátkou dobu komplikována.

I když se s organizátory neshodneme na takových perlách, jako že svět řídí „židozednářské spiknutí“,
jehož cílem je tady všechny vyhubit covidem, očkováním a nyní Green Dealem, plně chápu zoufalství
zemědělců. Je to na jedné straně zoufalství z EU. Tam již pět let převládá ideologie nad ekonomikou a
nezměnila to ani  válka na Ukrajině.  Evropa chce Green Dealem zachraňovat planetu,  chce nám
zakazovat orbu, chov zvířat a zavedla povinné úhory.

Nejen že je nesmysl zachraňovat z Evropy svět, když náš podíl na emisích CO2 je minimální a zbytek
světa klima neřeší. Ale ještě větší nonsens je zachraňovat klima a Ukrajinu zároveň. Nejen že to
likviduje zemědělství ve střední a východní Evropě, ale přináší to absurdity, jako nemožnost vyrábět
dělostřelecké granáty, neboť to není klimaticky neutrální. Chceme-li zachránit Evropu před krachem
zemědělství, průmyslu a ruskou agresí, musí jít Green Deal stranou.

Poslední kapkou naštvanosti zemědělců proti Bruselu je informace, že do EU vstoupí i Ukrajina, která
si chce zažádat o výjimku na Green Deal. Tuzemští zemědělci totiž nejsou levnější vlastní chybou, ale
chybou obrovské nálože různých nařízení, omezení a s tím spojené byrokracie. Do Bruselu traktory jet
nemůžeme, ve čtvrtek proto vyjedeme na hraniční přechody, ale podpoří nás také zemědělci jinde po
republice. Akce bude pokojná, mimo hlavní špičku. Zatím.

Důvody k naštvání nám totiž dává i naše vláda. Ta je někdy bruselštější než Brusel, chce toho po
zemědělcích víc než v ostatních zemích a místo pomoci jim často hází klacky pod nohy. Popravdě jsem
nepochopil, že Green Deal nejde zrušit, protože ho neschválila tato vláda.

Zatím jsme nekřičeli hesla. Po vládě požadujeme řešení situace tak, aby se tu zemědělcům podnikalo
lépe a mohli  se ideálně bez dotací a buzerace živit vlastní prací,  tedy vyrábět kvalitní a zdravé
potraviny. Pokud vláda nepředstaví do konce února přijatelné řešení, vyzveme ještě jednou všechny
zemědělce, aby podpořili masivní protesty. A to bude teprve fičák, který pocítí i v Brně.
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